
Onbeantwoord 
Bob van Wely 09:31 AM  

3. Staat het welstandsbeleid aangaande zonnepalen binnen het beschermde stadsgezicht ter 

discussie? Ofwel, wordt de weerstand bij welstand over zichtbare zonnepanelen onder invloed van 

de hoge ambities van de transitievisie versoepeld? 

Dit valt buiten de orde van de transitievisie warmte.  

Matty Van Ewijk 09:45 AM (deels beantwoord, was nog niet helemaal duidelijk) 

Komt de presentatie online?  

Ja. 

En kunnen we de redenaties achter de (afwijkende) keuzes per buurt ook ergens vinden? 

De redeneerlijnen staan uitgebreid uitgelegd in TVW. In bijlage 6 staat beknopt per buurt de uitleg. 

Misschien heb ik het gemist, maar hoeveel co2 reductie levert de TVW op? En hoeveel komt daarvan 

door betere isolatie? 

Dat wordt op dit moment uitgerekend door CE Delft die voor de gemeente de CO2-berekeningen 

maken zodat alle berekeningen in lijn zijn met de Routekaart Amsterdam Klimaatneutraal. 

Pauline Westendorp 09:51 AM  

3. De vraag van Jan Maarten Elias hierboven is helder, sluit ik bij aan:  

Wat zijn de Total Costs of Ownership van alle opties? En dan naast de laagste maatschappelijke 

kosten, wat is de oplossing met de grootste maatschappelijke  WAARDE?! 

In TVW hebben wij geen opbrengsten uitgerekend, laat staan een maatschappelijke waarde. De één 

kent waarde toe aan een lage CO2-uitstoot, de ander waardeert zo min mogelijke verbouwing in de 

woning. Deze waardering kunnen we niet op een noemer brengen en zijn dus lastig te vergelijken, op 

te tellen of in geld uit te drukken. 

alex scholtens 10:53 AM  

Wat gebeurt er met de don bosco wijk ? 

In TVW staat dat in Don Bosco het voorkeursalternatief is “aardgasvrij gasnet”. Dit betekent – heel 

kort samengevat – dat elke gebouweigenaar elk natuurlijk moment zal ‘moeten’ gebruiken om te 

komen tot gemiddeld 70% lager gasgebruik, zodat de hoeveelheid beschikbaar duurzaam gas past bij 

de hoeveelheid buurten en verbruik dat we uitrekenen voor Amsterdam.  

Marly 10:16 AM  

Wanneer worden wensen van huurderkoplopers om individueel aardgasvrij te gaan, gestimuleerd en 

geaccepteert met de subsidie. Gebruik deze koplopers als pilotwoningen om andere huurders van de 

wijk enthousiast te maken en om het comfort, de cijfers/kosten energie enz te delen met de 

medebuurtbewoners zodat iedereen sneller overstag zal gaan als ze zien dat het niet duurder uitpakt 

en dat het comfort hoger wordt. En wanneer het niet zo goed zou uitpakken qua instalatie in de pilot 

woning, dan voorkomt een woningbouwvereniging hier dat ze een heel blok verkeerd hebben 

aangepast. Maak veel meer gebruik van pilotwoningen. 



De Subsidie Gebiedsgericht aardgasvrij Amsterdam staat open voor huurders. Huurders hebben wel 

toestemming nodig van de eigenaar van de woningen, net als verhuurders moeten aantonen dat de 

huurders instemmen met de ingreep waarvoor subsidie wordt aangevraagd. 

 

Pauline Westendorp 10:23 AM  

Vraag 7. Hoe zorgen we voor mandaat, middelen (kennis, geld en mensen), status en ruimte voor de 

koplopers in de gebieden? Dus alle nieuwe blauwe stippen. Als de wethouder zegt: ik wil graag 

samenwerken, zitten er dan 50 ambtenaren tegenover drie vrijwilligers die het er bij moeten doen in 

de avonduren? of hebben die drie kundige vrijwilligers (kaliber Jacqueline Cramer, Joos Ockels of 

Frank Boon) middelen om zich goed te organiseren? 

Dit valt buiten de orde van de transitievisie warmte.  

annawijmans 10:31 AM  

heeft de gemeente meer zeggenschap  dan de corporaties bij de energieoplossingen in je 

wooncomplex? 

Nee. De gemeente heeft invloed op en maakt afspraken met de woningcorporaties. De gemeente 

heeft nauwelijks [formeel, juridisch] zeggenschap, de corporatie [eigenaar] besluit over de 

energieoplossing  en heeft instemming van de verhuurder nodig voor ingrijpende veranderingen in 

‘het gehuurde’.  

Beantwoord tijdens het ontbijt 
jillian 09:35 AM  

Ha - mooie presentatie en inspirerende visie!  

Centrum;  

1) hoe ga je om met monumentaal historische Amstedamse panden en isolatie ambitie? Dubbelglas 

wel een optie?  

2) Hoe voorkom je dat iedereen - ook in andere buurten, wel even op dat groengas en waterstof wil 

wachten.  

3) is h2/groengas echt een serieuze optie voor de bestaande bouw? Of een hoop?  

Groet! 

linda vosjan 09:36 AM  

Gaan de woningcorporaties vooral kiezen voor stadswarmte van Vattenfall? Dat is dan meteen de 

duurste oplossing en dat voor sociale huurders, mensen met de kleinste portemonnees? 

 

Jan-Maarten Elias 09:38 AM  

Door innovaties zien we veel kosten omlaag gaan voor lokale duurzame warmte opwekking. Soms 

wel zo snel dat een warmtenet duurder wordt. Elke 5 jaar krijgt de Transitievisie een update. Omdat 

de doorlooptijd vanaf initiatief tot oplevering van een warmtenet, o.a. vanwege de procedures, 



langer duurt dan 5 jaar, hoe voorkom je dat je vandaag een keuze maakt die over 5 jaar te duur blijkt 

te zijn? 

 

Suzanne Oudmaijer 09:39 AM  

Wie neemt het initiatief voor de buurtuitvoeringsplannen? En wanneer? 

 

Jasper Kol 09:39 AM  

en hoe verhoud de TVW zich tov circulaire ambities; grondstoffen/transport etc 

thijs would like to answer this question live. 

Ingrid 09:42 AM  

Ik zie buurten op de kaart met als eindbeeld "aanzienlijk deel woningen nog op kookgas". Wat is daar 

de reden van? 

 

Robert van Gent 09:46 AM  

Q: We zijn binnen onze VVE een duurzaamheidsproject begonnen, o.a. om warmtevraag te 

reduceren. Hoe kunnen we rekening houden met de tvw ? 

 

Froukje Anne Karsten 09:48 AM  

Wat is concreet de rol van 02025 bij MeerEnergie? 

 

Rolf Steenwinkel 09:52 AM  

Voor Theun. In grote dele van West, Zuid en Oost is gekozen voor een warmtenet. Ik ben daar 

voorstander van, maar is er al gekeken of hier onder de straten wel ruimte is in de ondergrond? 

 

Alina 09:52 AM  

Nieuw Sloten valt onder All Electric. Dat klinkt voor bewoners maar als 1 ding nml hele wijk aan de 

brommende waterpompen, dat gaat MIJ geld kosten, de gemeente heeft al besloten en 'verdient' 

aan ons. De uitleg dat het elke 5 jaar herijkt gaat worden is niet over te brengen. Dat dit dus een visie 

is en ontwikkelingen razendsnel gaan. 

 

Jasper Groen 09:56 AM  

Hoe verhoudt dat plan om elke 5 jaar te herzien zich tot het feit dat je concessies voor 30 jaar 

uitgeeft? 

 



Annette 10:02 AM  

Ik sluit me aan bij vraag Rolf. Wat is er al bekend over ruimte in de ondergrond voor warmtenetten? 

 

Jan Willem Brouwer 10:08 AM  

De AEB kan failliet gaan, of geothermie beschikbaar is in onzeker, en de STEG centrale zal in de 

toekomst veel minder vollasturen draaien. Bent u het ermee eens dat hierdoor een grote dreiging 

van afhankelijkheid van niet-duurzame biomassa dreigt, wanneer het stadswarmtenet wordt 

uitgebreid? 

 

Pauline Westendorp 10:09 AM  

Wat is de status van een vastgesteld TVW? Liggen er dan juridische verplichtingen aan de gebieden? 

 

Matty Van Ewijk 10:10 AM  

Wat is de formele status van de inspraak? Een goede afspiegeling van wat Amsterdammers vinden, 

had toch al in de vorige fase geregeld moeten worden? 

 

Pauline Westendorp 10:10 AM  

“aquathermie opkrikken naar 70 graden minimiaal”? Waarom niet naar 40? 

 

Suzanne Oudmaijer 10:14 AM  

Nu zie ik dat het woningbezit van onze woningcoöperatie wordt doorsneden: de helft blijft aan het 

gas, de andere helft gaat na 2030 over op warmtenet. Lijkt mij niet handig. Hoe kunnen we dit het 

handigst aankaarten, c.q. wijzigen? 

 

alex scholtens 10:57 AM  

Ik mis de rol van waterstof in het verhaal, is daar iets over bekend ? 

 

Pauline Westendorp 08:53 AM  

1. Wat een ambitieus document! Hulde ! Mijn eerste vraagje…Pagina 13. Wat betekent ‘ruimte 

voor innovatie..[..] .. binnen de uitgangspunten van deze transitievisie’ uit deze zin: 

”Rekening houden met flexibiliteit in de uitvoering, continu blijven leren en ruimte houden 

voor innovatie zijn daarbij belangrijk. Ook vinden we het belangrijk om initiatieven in de stad 

die passen binnen de uitgangspunten van deze transitievisie te stimuleren.” 

 

Jan Willem Brouwer 09:13 AM  



Wat vindt u van het idee om in alle CityDeal wijken alternatieve opties te onderzoeken, naar het 

voorbeeld van het over rapport van der Pekbuurt, voor het geval dat er toch weerstand onder 

huurders blijken te bestaan? 

 

Bob van Wely 09:19 AM  

1.Amsterdam heeft 3000 woonboten. Deze vallen vaak "buiten de boot" bij subsidieregelingen, zoals 

bij de SEEH (Subsidie Energiebesparing Eigen Huis). Gaat Amsterdam dit hyaat op een of andere 

manier compenseren? Of is er overleg met het Rijk hierover? 

 

linda vosjan 09:26 AM  

Hoe kunnen klanten van stadwarmte van Vattenfall wat te zeggen krijgen over de warmte die zij 

moeten afnemen? 

 

Alina 09:27 AM  

Vraag namens W.E.N.S. Nieuw Sloten (Nieuw-West). Is inspraak tot 15 mei niet kort dag in deze 

crisistijd? 

 

Bob van Wely 09:27 AM  

2. Ook in dit prachtige stuk Transitievisie Warmte worden de woonboten niet genoemd. Samen met 

de WoonbotenVereniging Amsterdam (WVA) willen we graag samen met de stad ook de woonboten 

in deze buurtgerichte aanpak in te passen waar mogelijk. Vaak zal er echter een alternatief 

verwarmingssysteem toegepast moeten worden (Aquathermie ligt voor de hand). Zijn de woonboten 

überhaupt een onderwerp van gesprek geweest bij de voorbereidingen van dit visiestuk? 

 

linda vosjan 09:28 AM  

niet alleen kantoren hebben een koudevraag, ook steeds meer huishoudens hebben die vraag,  

nu de zomers steeds warmer worden, hoe is dat meegenomen in deze visie? 

 

Robert van Gent 09:30 AM  

Q1: Welke deel van de warmte voor de warmtenetten kunnen we uit oppervlakte water halen, en 

gezien de schaarste, hoe wordt beslist welke wijken/woonblokken daarmee verwarmt gaan worden ? 

 

Ingrid 09:30 AM  

Is in de afwegingen mbt koudevraag meegenomen dat in nieuwbouwwoningen ook steeds vaker 

sprake is van koudevraag? Zie de hittewoningen-problematiek op o.a. IJburg en Zeeburgereiland. 



 

Frank Boon 09:31 AM  

Voor de binnestad wordt gevraagd om tot of minimaal 70% te besparen door te isoleren. Geldt dat 

niet voor de andere gebieden waar een andere preferente techniek is bedacht? 

 

Jasper Groen 09:37 AM  

Aan de organisatie van deze sessie: bewaren jullie deze Q&A en maken jullie die beschikbaar? 

 

Rolf Steenwinkel 09:49 AM  

Voor Theun. In de stadsdelen om het centrum is de grens tussen duurzaam gasnet en warmtenet 

gelegd of in een buurt het dominante bouwjaar voor of na 1920 ligt. Waarom is gekozen voor deze 

grens? Zijn woningen bouwkundig echt zoveel energiezuiniger? Pas vanaf 1975 zijn in het 

Bouwbesluit langzaam aan eisen gesteld. 

 

Pauline Westendorp 10:00 AM  

Is alle data open! Goede vraag Thijs! We willen alle excelbladen ! 


